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Oversendelsesforslag fra kommunestyret 23.10.2023 

Under sak 94/23 punkt 9. valg av råd for mennesker med nedsatt funksjonsevne foreslo Slotnes (SV) 
følgende: 
Råd for mennesker med nedsatt funksjonsevne bytter navn til "Råd for mennesker med 
funksjonsvariasjon". 
Levik Løndalen (KL) foreslo: 
Forslaget fremsatt av Slotnes (SV) oversendes formannskapet. 

Forslag fremsatt av Slotnes (SV) ble oversendt formannskapet i tråd med Levik Løndalen (KL) sitt 
forslag. 
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Arkivsak-ID.: 23/9316 

JournalpostID: 23/47282 

Saksbehandler: Jan Håvard Frøyland 

Kommunedirektør/rådmann: Øystein Hagerup 

Saksnr. Utvalg Møtedato 
098/23 Formannskapet 06.11.2023 

Kommunestyret 

Budsjettoppfølging drift og investering 2. tertial 

Kommunedirektørens forslag til vedtak: 
Forslag til vedtak drift: 
1. Karmøy kommunestyre tar vedlagte budsjettoppfølging drift per 2. tertial til orientering. 
2. I bevilgningsoversikt drift etter budsjett og regnskapsforskriften § 5-4 (1A) gjøres følgende 
endringer: 
Avskrivninger endres med 4 729 000 kroner 
Motpost avskrivninger endres med -4 729 000 kroner. 

I sum bevilgninger drift etter budsjett og regnskapsforskriften § 5-4 (1B) gjøres følgende endringer: 
Rammen for tjenesteområde 1 Administrasjon økes med 1 162 000 kroner. 
Rammen for tjenesteområde 2 Barnehage reduseres med -2 000 kroner. 
Rammen for tjenesteområde 3 Skole reduseres med -1 723 000 kroner. 
Rammen for tjenesteområde 4 Kultur reduseres med -141 000 kroner. 
Rammen for tjenesteområde 5 Idrett økes med 615 000 kroner. 
Rammen for tjenesteområde 7 Helse reduseres med -7 000 kroner. 
Rammen for tjenesteområde 8 Omsorg økes med 1 256 000 kroner. 
Rammen for tjenesteområde 11 Forvaltning økes med 17 000 kroner. 
Rammen for tjenesteområde 12 Nærmiljø økes med 233 000 kroner. 
Rammen for tjenesteområde 13 Bolig reduseres med -512 000 kroner. 
Rammen for tjenesteområde 14 Næring reduseres med -60 000 kroner. 
Rammen for tjenesteområde 15 Samferdsel økes med 565 000 kroner. 
Rammen for tjenesteområde 16 Brann og ulykkesvern reduseres med -54 000 kroner. 
Rammen for tjenesteområde 17 VAR økes med 3 380 000 kroner. 
Motpost avskrivninger i tjenesteområdene endres med -4 729 000 kroner. 

2. Kommunestyret bevilger 880 000 kroner til avsetning tap på kundefordringer etter revisors 
anbefaling. 
I bevilgningsoversikt drift etter budsjett og regnskapsforskriften § 5-4 (1A) gjøres følgende endringer: 
Bruk av disposisjonsfond økes med -880 000 kroner. 
I sum bevilgninger drift etter budsjett og regnskapsforskriften § 5-4 (1B) gjøres følgende endringer: 
Rammen for tjenesteområde 18 Økonomi økes med 880 000 kroner. 
Forslag til vedtak investering: 

1. Kommunedirektørens budsjettoppfølging investering per 2. tertial 2023 tas til 
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orientering. 

2. Kommunestyret godkjenner foreslåtte budsjettendringer i henhold til kolonnen forslag 
til budsjettendring i bevilgningsoversikt investering etter budsjett- og 
regnskapsforskriften § 5-5 første ledd (2A), spesifisering av sum investeringsutgifter i 
bevilgningsoversikt investering etter budsjett- og regnskapsforskriften § 5-5 andre ledd 
(2B). 

3. Investeringsprosjekt avsluttes i henhold til tabell 1. Investeringsprosjekt som avsluttes. 

4. Kommunestyret godkjenner revidert låneopptak for 2023, som følge av endringer i 
forbindelse med budsjettoppfølging investering 2. tertial 2023. 

Saksutredning 
Saksutredning drift 
Basert på budsjettoppfølging drift per 2. tertial, er det en negativ prognose for driftsbudsjettet på 
minus 58,5 mill. Kroner. Med denne prognosen og før endringer i avsetning/bruk av fond, vil 
kommunen kunne få et negativt netto resultat på -1,0 % for 2023. 



Side 5av 33 

Oppjustert skatteanslag i statsbudsjettet 
Ut i fra oppjusterte skatteanslag i forbindelse med statsbudsjett 2024 anslås Karmøy kommune sine 
frie inntekter til å bli 38 mill. kroner høyere enn revidert budsjettert 2023. Skatteanslagene for 2023 
er fortsatt usikre. Mer sikre anslag får vi først i månedskifte november/desember. 

Forventet negativt avvik i tjenesteproduksjonen 
For tjenesteproduksjonen viser prognosen et negativ avvik på -132 mill. kroner. Dette er en 
forbedring av prognosen på 5 mill. kroner i forhold til rapportering per juli. Hovedårsaken til 
forbedringen er i hovedsak at merforbruket innen helse er redusert med 7,0 mill. kroner. De største 
utfordringene ligger innen tjenesteområdene barnehage, helse og omsorg. Det som drar kostnadene 
ned sammenlignet med budsjettet er energikostnadene. 
Hovedpunktene i tjenesteproduksjonen er som følger: 

· Utfordringene innen barnehage er de samme som i fjor, men i større omfang med en negativ 
prognose på -40,2 mill. kroner. Økningen fra forrige prognose på 2,1 mill. kroner, er økning i antall 
barn som startet opp i barnehagene i august. Flere barn i barnehagene enn forutsatt er årsaken til 
et merforbruk på -27,0 mill. kroner. Antall barn som har særskilte behov er på nivå med fjoråret, og 
det forventes et negativt avvik på -5,7 mill. kroner. Merkostnader knyttet til barn med 
barnehageplass i annen kommune enn bostedskommune estimeres til 8,0 mill. kroner. 

· En krevende rekrutteringssituasjonen av leger inne tjenesteområdet helse, fører til økt bruk av 
innleide vikarer. Samlet viser prognosen for tjenesteområdet et merforbruk på - 17,6 mill. kroner. 
Forbedringen i prognosen fra rapportering per juli, skyldes at flere av legestillingene er besatt og 
dermed mindre bruk av innleie. 

· Fortsatt sterk vekst i vedtak om brukerstyrt personlig assistanse (BPA), økt bruk av overtid og bruk 
av flere vakt-timer enn budsjettrammen gir, bidrar til en negativ prognose innen tjenesteområdet 
omsorg på -99,9 mill. kroner. 

· På andre områder er avvikene mindre eller positive. Tjenesteområdet bolig viser negative 
årsprognose på -7,7 mill. kroner. Avviket er særlig knyttet til poster som kommunale avgifter, 
vedlikehold og husleie. 

· Det som drar mest i positiv retning på tjenesteområdene er lavere energipris enn budsjettert. Totalt 



Side 6av 33 

viser den foreløpige prognosen for energikostnadene et positivt avvik på 27,5 mill. kroner. 

Hovedbildet er likt med tidligere signalene om et betydelig kostnadspress på flere områder i 
tjenesteproduksjonen der dette opprettholdes for noen og forsterkes andre. 

Forslag til budsjettendringer 
Avskrivninger: 
Avskrivningene som regnskapsføres i 2023 er basert på bokførte anleggsmidler per 31.12.2022. I 
2022 ble gjennomførte investeringer historisk høye med flere store prosjekter som ble ferdigstilt og 
aktivert for avskrivning i regnskapet. Dette bidrar til at avskrivningene blir 4,729 mill. kroner høyere 
enn opprinnelig budsjettet på 133,310 mill. kroner. Avskrivninger har ingen netto effekt i 
kommuneregnskapet, men inngår i netto driftsutgifter per tjenesteområde og påvirker derfor ulike 
deler av de vedtatte budsjettskjemaene. Dersom dette ikke rettes opp, vil det gi urimelige avvik per 
tjenesteområde. 

Avsetning tap på kundefordringer: 
I årsoppgjørsnotatet fra kommunen sin revisor står det: 
“Kundefordringer beløper seg til 99,6 mill. kr. per 31.12.2022. Det er ikke foretatt avsetning for tap. 
Kundefordringer som er eldre enn 540 dager beløper seg til 4,4 mill. kr. Basert på fordringsmassen og 
størrelsen på eldre poster bør det vurderes å avsette for tap på krav.” 
Basert på revisors anbefaling foreslår kommunedirektøren å avsette 880 000 kroner til tap på 
fordringer som finansieres ved bruk av disposisjonsfond. Dette utgjør 20 prosent av 
kundefordringene eldre enn 540 dager og er på nivå med det kommunen fører som tap årlig. 

Kommunedirektørens konklusjon drift 
Rapporteringen per august bekrefter utviklingen fra rapporteringene tidligere i år om et høyere 
kostnadsnivå enn hva budsjettet gir rom for. Selv med økte anslag for skatt- og rammeinntekter i 
statsbudsjettet og positive avvik på netto finansposter, er det ikke nok til å dekke opp for et betydelig 
kostnadspress på flere områder i tjenesteproduksjonen. Dette tyder på at kommunen vil få et lavere 
resultat enn budsjettert hvis ikke den nasjonale skatteinngangen blir vesentlig bedre enn lagt til 
grunn i de nye anslagene i statsbudsjettet. Det ingen signaler om en vesentlig bedre nasjonal 
skatteinngang tilsvarende den som kom på slutten av fjoråret. Tiltak må iverksettes for å endre 
styringsfarten kommunen har på kostnadene i tjenesteproduksjonen, slik at forbruket henger 
sammen med rammene og at kommunen sin investeringsevne opprettholdes. Kommunedirektøren 
vurderer fortløpende frysing av budsjettposter og ledige stillingshjemler ved behov, jf. fullmakt i 
budsjettvedtakets punkt 10. Det arbeides videre med å tilpasse utgiftsnivået og utrede tiltak for å 
holde vedtatte rammer i årsbudsjettet og videre i økonomiplanen. 

Saksutredning investering 

Kommunedirektøren viser til vedtatt økonomireglement investering, hvor det fremkommer 
at det skal rapporteres på investeringene til formannskap og kommunestyret tertialvis (1, 2, 
og 3 tertial). Rapporteringen skal fokusere på vesentlig styringsinformasjon som fremdrift, 
økonomi, kvalitet og risiko. 

I tertialrapporten foreslår kommunedirektøren endringer i forhold til årets budsjett eller i 
forhold til prosjektets totale budsjettramme. Det skilles mellom årsavhengige 
budsjettjusteringer og budsjettjusteringer knyttet til prosjektets vedtatte totalramme. 
Årsavhengige budsjettjusteringer er i hovedsak en teknisk øvelse for å ivareta krav til et 
realistisk årsbudsjett og er knyttet til periodisering av budsjettet innenfor prosjektets 
vedtatte totale budsjettramme. Vesentlige endringer knyttet til prosjektets totale 
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budsjettramme fremmes som egne budsjettsaker uavhengig av tertialrapporteringen. 
Mindre, mer tekniske endringer av total budsjettramme kan foreslås i forbindelse med 
tertialrapporteringen. 

Hovedbildet knyttet til kommunens investeringsportefølje per 2. tertial 2023 

Kommunen har per 2. tertial 2023 i overkant av 90 aktive investeringsprosjekt, med et 
samlet årsbudsjett (sum investeringsutgifter) på over 760 mill. kroner. Per 2. tertial ligger 
påløpte investeringsutgifter på 317 mill. kroner. Per 2. tertial 2022 var realisert 
investeringsnivå i kommunen på 357 mill. kroner. 

Realisert investeringsnivå så langt i 2023 er litt under nivået i fjor, men høyere enn årene før. 
Dette skyldes at flere av de store prosjektene i porteføljen nå er i gjennomføringsfasen. 
Dette gjelder blant annet MO-senter og administrasjonslokaler og at det i tillegg er i 2023 
god fremdrift på flere av underprosjektene knyttet til hovedplan vann og hovedplan avløp. 
Investeringsbudsjett 2023 består av opprinnelig budsjett 2023, samt ubrukte budsjettmidler 
fra 2022 som er rebudsjettert i 2023. 

Årsavhengig budsjettjustering 

Budsjettert investeringsnivå har vært stigende de siste årene. Gjennomføringsevnen har i 
samme periode ikke vært like høy som gjennomføringsviljen. Dette har medført et 
budsjettmessig etterslep, som igjen medfører et betydelig investeringsbudsjett inneværende 
år. Realisert investeringsnivå de siste årene har ligget på i underkant av 500 mill. kroner, 
mens det i 2022 var rekordhøyt på over 630 mill. kroner. Tross god gjennomføring så langt i 
2023 er det dessverre ikke realistisk at all planlagt aktivitet i år lar seg realisere. Basert på 
oppdaterte prognoser i forhold til fremdrift og periodisering av budsjett foreslår rådmannen 
en årsavhengig budsjettjustering på 81,9 mill. kroner. Foreslått budsjettjustering er 
kommentert per prosjekt i prosjektrapporten «Status investeringer». Årsakene til at 
budsjettmessig fremdrift ikke blir som planlagt og budsjettert er mange. Noen prosjekt har 
forsinket fremdrift og ferdigstillelse i forhold til tidligere plan, og avsatte budsjettmidler må 
flyttes ut av den grunn. Andre prosjekt opprettholder planlagt ferdigstillelse mens 
periodisering av budsjettet viser seg å avvike fra oppdatert betalingsplan. Prosjekt hvor det 
skal erverves grunn trekker ofte ut i tid fordi forhandlingsperioden blir lengre enn håpet på. 
Komplekse prosjekt har gjerne en lang avklaringsprosess før selve planleggingen av bygging 
kan tas tak i. I tillegg er det en knapphet i forhold til interne ressurser på flere fagfelt. I tider 
med høykonjunktur er det vanskeligere for kommunen å rekruttere og beholde kvalifisert 
arbeidskraft. 

Prosjekt som avsluttes 

Budsjettmessig endring knyttet til mer- og mindreforbruk ved avslutning av prosjektene 
ivaretas i rådmannens samlede forslag til budsjettjustering. Prosjektene avsluttes med et 
samlet merforbruk på 964 445 kroner. 

MO senter og administrasjonslokaler 
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Prosjektet skal dekke behov for en samlokalisering av flere av tjenestene innen ROP (rus og 
psykiatri) og økt behov for administrative kontorlokaler i nær tilknytning til rådhuset. 

Oppstart på byggeplass var i februar 2023, med planlagt ferdigstillelse innen året. 

Det er i vedtatt budsjettramme for prosjektet tatt høyde for 2,2 mill. kroner i 
investeringstilskudd fra Husbanken knyttet til dagaktivitetssenter for ROP tjenesten. Søknad 
er behandlet i Husbanken og det er gitt tilsagn om investeringstilskudd på 5,327 mill. kroner. 
Dette er en økning på 3,127 mill. kroner i forhold til det som var lagt til grunn i budsjettet. 
Det var underveis i søkeprosessen god dialog med Husbanken i forhold til deres 
retningslinjer for utforming og hva som kunne legges til grunn av utgifter ved søknad om 
tilskudd. Dette medfører at prosjektet kunne øke arealdelen til dagsenteret og bytte ut den 
gamle heisen, som ikke var en del av det opprinnelige omfanget. 

Ny gjenvinningsstasjon Borgaredalen 

Investeringsprosjektet innebærer bygging av ny gjenvinningsstasjon i Borgaredalen 
miljøpark. Stasjonen skal gi en bedre kundeopplevelse, og svare på renovasjonstrategiens tre 
hovedmål om kraftig forbedring av miljøaspektet, det skal være enkelt å sortere rett, og 
kostnadseffektive løsninger. 

Kommunestyret vedtok i sak 80/23 Gjenvinningsstasjonen Borgaredalen - konseptvalg å øke 
budsjettrammen slik at prosjektet kan realiseres som prosjektert. Det er forventet snarlig 
oppstart på byggeplass. 

Kjøp av boliger til flyktninger 

Dette er et nytt prosjekt vedtatt av kommunestyret 22. mai 2023, sak 47/23 Kjøp av boliger 
til flyktninger ved bruk av integreringstilskudd. Det er igangsatt en kartlegging av hvilke type 
boliger som skal prioriteres innenfor vedtatt budsjett, og startet opp en kartlegging av hvilke 
boliger som er tilgjengelige i markedet. I etterkant av rapporteringen per 2. tertial er det nå 
anskaffet to boliger med overtakelse i november 2023, for totalt i overkant av 4 mill. kroner. 
Det arbeides videre med å finne flere egnede boliger. 

Låneopptak 2023 

Med bakgrunn i oppdaterte prognoser per 2. tertial 2023 foreslår kommunedirektøren 
budsjettendringer knyttet til investeringsutgifter på 73 903 000 kroner. 

Foreslåtte budsjettendringer medfører et redusert finansieringsbehov i 2023. Bruk av lån 
reduseres med 24 697 000 kroner, bruk av ubundet investeringsfond reduseres og med 
42 405 200. Låneopptak for 2023 blir da: 

Sterk prisvekst og lange leveringstider 

Den faktiske prisveksten de siste årene har vært høyere enn der som før har vært normalt 
grunnet stor uro globalt. Dette medfører økt risiko for at flere av kommunens 
investeringsprosjekt er underfinansiert. Kostnadsreduserende tiltak i forhold til omfang, 
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innhold, materialvalg og liknende må vurderes for det enkelte prosjekt. I tillegg er det lange 
leveringstider på flere typer varer, som kan medføre forsinket fremdrift i pågående 
prosjekt. 

Innsatsfaktorer som hyppig brukes i kommunens investeringer er trelast, betong, 
armeringsstål og konstruksjonsstål. I henhold til grafen under viser indeksprisutvikling for 
perioden april 2021 – august 2023 for disse byggematerialer en veldig volatil prisvekst fram 
til begynnelsen av 2023. Veksten flater deretter noe ut, og for noen av indeksene er det en 
nedgang hittil i år. 

Flere av kommunens pågående investeringsprosjekt har helt eller delvis inngått 
fastpriskontrakt med entreprenør. Med så sterk variasjon i prisutvikling de siste årene og 
usikre tider, vil det nå kunne bli vanskeligere å enes om fastpriskontrakter. Det vil derfor 
være naturlig at det for kommunens kommende utlysninger i større grad legges opp til 
indeksregulerte kontrakter. 

Grunnlagsdataene er hentet fra Statistisk Sentralbyrås statistikkbank (08657 – 
Byggekostnadsindeks for boliger) Materialindeks for trelast, betong og stål (2015=100), etter 
statistikkvariabel, materialtype og måned. 

Byggekostnadsindeks for veganlegg viser også en historisk prisøkning. Materialkostnadene 
gikk opp med 12,3 % fra utgangen av 2021 til utgangen 2022, men videre viser det en 
nedgang på -0,2 % hittil i år 2023. Prisveksten har stor påvirkning på mange av kommunens 
investeringsprosjekt. Spesielt gjelder dette prosjekter innenfor veg, vann og avløp. 
Vesentlige endringer knyttet til prosjektets totale budsjettramme fremmes som egne 
budsjettsaker, eller i forbindelse med neste års handlingsprogram. 

Vedlegg: 
Budsjettoppfølging 2. tertial 2023 vedlegg 
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Arkivsak-ID.: 23/5958 
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Saksbehandler: Elin Vikene 

Kommunedirektør/rådmann: Øystein Hagerup 

Saksnr. Utvalg Møtedato 
023/23 Hovedutvalg helse og omsorg 01.11.2023 
099/23 Formannskapet 06.11.2023 

Søknad om serverings- og skjenkebevilling - Dolly Dimple's Oasen 

Kommunedirektørens forslag til vedtak: 
1. Karmøy formannskap viser til at bevillingen må utøves i henhold til alkoholloven, 

alkoholforskriften og Karmøy kommunes alkoholpolitiske retningslinjer for 2020 – 2024. 

2. Formannskapet innvilger alminnelig skjenkebevilling jf. Karmøy kommunes alkoholpolitiske 
retningslinjer, serveringsloven og alkohollovens kap. 4, kommunale skjenkebevillinger i 
resterende del av bevillingsperioden som opphører 30.06.2024 slik: 

Skjenkested: Dolly Dimple’s Oasen, Austbøvegen 16, 5542 Karmsund 
Bevillingssøker/org.nr.: Restaurant Partner AS / 963475284 
Godkjent styrer: Leif Harald Endresen, f. 09.09.1964 
Godkjent stedfortreder: Dainora Maineikaite, f. 20.06.1985 

Det innvilges serveringsbevilling og alminnelig skjenkebevilling for alkoholholdig drikk i gruppe 
1 og 2 (alkoholholdig drikk som inneholder mellom 2,5 og 22 volumprosent alkohol). 

Bevillingen gjelder inne i Dolly Dimple’s Oasen og i pergolaen/glassbygget i Austbøvegen 16, 
5542 Karmsund. Uteservering tillates ikke (alkoholholdige drikkevarer kan ikke tas med ut). 

3. Skjenking tillates fra det tidspunkt Oasen Storsenter stenger, vanligvis kl. 20.00 på 
hverdager 

og kl. 18.00 på lørdager. På søndager blir det skjenkestart kl. 12.00 unntatt de gangene det 
eventuelt er søndagsåpent de tre siste søndagene før jul. 
Skjenketids slutt alle dager må være i henhold til pkt. M) i de alkoholpolitiske retningslinjene. 

Nasjonale føringer kan medføre endringer. 

4. Skjenkebevillingene er knyttet til lokalet. Lokalet må til enhver tid være godkjent til 
formålet av bygningsmyndighetene, brannvesenet og Mattilsynet og krav fra disse må 
etterkommes. Eventuelle endringer av lokalene må alltid forhåndsgodkjennes i form av 
søknad til kommunen. 
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Saksutredning 
Restaurant Partner AS v/Leif Harald Endresen søkte den 22.06.2023 om alminnelig skjenkebevilling i 
gruppe 1 og 2 (øl og vin) på Dolly Dimple’s Oasen. Det søkes om skjenking i hele åpningstiden for 
pizzarestauranten, det vil si at det da hadde blitt skjenking i kjøpesenterets åpningstid. 
Åpningstiden for Dolly Dimple’s Oasen i dag er kl. 10.00 – kl. 21.00 unntatt søndag som er kl. 13.00 til 
kl. 21.00. Dersom de får søknaden innvilget vil åpningstiden på fredager og lørdager utvides til kl. 
23.00. 

Søker: Restaurant Partner AS, org.nr. 963475284 
Eiere: Restaurant Partner AS v/Leif Harald Endresen og Jan Gerhard Tindeland 
Sted: Dolly Dimple’s Oasen, Austbøvegen 16, 5546 Røyksund 
Styrer: Leif Harald Endresen, f. 09.09.1964 
Stedfortreder: Dainora Maineikaite, f. 20.06.1985 

Saken ble på vanlig måte oversendt politiet og skatteetaten for uttalelse. Politiet uttalte at de ikke 
hadde noen ordensmessige bemerkninger til søknaden eller til involverte personer og Skatteetaten 
uttalte at de ikke hadde merknader til involverte personer eller det konkrete foretaket. 

Styrer har gjennomført de obligatoriske prøvene; etablererprøven etter serveringsloven og både 
styrer og stedfortreder har gjennomført kunnskapsprøven om alkoholloven for skjenking. 

Dolly Dimple’s Oasen er en pizzarestaurant som har drevet i Haugesund og Karmøy i over 30 år og på 
Oasen er beliggenheten like innenfor hovedinngangen. Det første sitteområdet innenfor 
hovedinngangen er samlokalisert med Haugli Bakeri, men de har også egen inngang som brukes når 
kjøpesenteret er stengt. I fjor ble det bygget en pergola/glassbygg i tilknytning til restauranten hvor 
taket kan fjernes helt eller delvis slik at en kan sitte under åpen himmel. De søker derfor ikke om 
vanlig uteservering utenfor. Dolly Dimple’s Oasen har en grei og lett tilgjengelig inngang ved 
hovedinngangen til Oasen sammen med Haugli Bakeri. De har også egen inngang som brukes når 
kjøpesenteret har stengt. 

I Karmøy kommunes alkoholpolitiske retningslinjer pkt. I) Skjenkebevilling heter det: 
Skjenkesteder på kjøpesenter gis som hovedregelikke alminnelig skjenkebevilling innenfor 
åpningstiden i den øvrige del av senteret. 

Dette punktet har vært med i Karmøys alkoholpolitiske retningslinjer i over 20 år og en antar at 
begrunnelsen for dette punktet var å hindre at det var skjenking på tider/steder hvor barn og unge 
oppholder seg på kjøpesenter. 

Søker har lagt med et tilleggsskriv hvor det vises til Vindafjord kommunestyres vedtak i sak 31/23 den 
16.05.2023: 
Kommunestyret vedtek å gje Christiansen AS dispensasjon frå Alkoholpolitiske retningsliner 2020- 
2024 § 1.3 "Det vert ikkje tildelt sjenkeløyve til serveringsstad i kjøpesenter/butikkområde i 
tidsrommet når butikkane har opne." og innvilgar allment skjenkeløyve for alkoholhaldig drikk gruppe 
1 og 2 frå 2,5 til 22% alkohol til Christiansen AS i perioden 2023 - 2024. Løyvet gjeld for omsøkt 
område inne og ute. Løyvet må forvaltast i samsvar med - til ei kvar tid gjeldande - lovverk og lokale 
retningsliner. Sjenketidene vil vere fra kl 12:00 og vil deretter følge senterets åpningstid med mulighet 
for utvidelse av åpningstider til kl 23:00. Kommunestyret gir administrasjonen fullmakt til å iverksette 
ytterlige detaljer i løyvet. 
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I saksframstillingen fra Vindafjord kommune er bl.a. følgende punkter vektlagt: 
· søknaden gjeld et spesifikt lokale som vil være klart avgrenset frå resten av Ølen Senter. 
· i område som også har sentrumsfunksjon må der vera rom for løyve. 
· plassering på senteret gjør det mulig å legge til rette for skjenking av alkohol i uten at dette 

er synlig eller tilgjengelig for øvrige områder i senteret 
· skjermet inngang i god avstand fra hovedinngangen 
· lokalet kan stenges av med rulleport og dersom det ikkje er tilstrekkelig, vil de kunne sette 

opp fastmonterte vegger 

I Karmøys retningslinjer er ordlyden «gis det som hovedregel» ikke skjenking i senterets åpningstid, 
mens det i Vindafjord «vert ikkje» tildelt skjenking i tidsrommet når butikkene har åpent. Med andre 
ord er det rom for tolkning til Karmøys bestemmelser om skjenketid på kjøpesenter slik at 
kommunestyret ikke trenger gi dispensasjon her. 

Kommunedirektørens konklusjon 
Formuleringen om at det i hovedsak ikke gis alminnelig skjenkebevilling innenfor kjøpesentrenes 
ordinære åpningstid begrunnes med hensyntaking til at barn og unge ikke skal eksponeres åpenlyst 
for alkoholservering. Dette punktet har vært medtatt i retningslinjene i over 20 år og utviklingen på 
disse årene har vel vært at det har blitt vanligere at barn og unge er med på restauranter og lignende 
i forbindelse med nødvendig tid til bespisning. Men siden kjøpesenteret tiltrekker seg mange barn og 
unge, vil derfor kommunedirektøren forholde seg til retningslinjenes anbefaling og ikke innvilge 
skjenking i kjøpesenterets åpningstid. 

Kommunedirektøren anbefaler at søknaden innvilges med skjenking av alkoholholdig drikk i gruppe 1 
og 2 (alkoholholdig drikk over 2,5 inntil 22 volumprosent alkohol), men ved skjenkestart etter 
senterets ordinære stengetid. Det vil si at skjenketid blir fra kl. 20.00 på hverdager, kl. 18.00 på 
lørdager og kl. 12.00 på søndager og helligdager. Skjenketider for øvrig i henhold til pkt. M) i 
retningslinjene. Ved utvidede åpningstider på senteret må klokkeslett for skjenkestart utvides 
tilsvarende. 

Det er ikke et absolutt krav i Karmøy at det ikke skal tillates skjenking i kjøpesenterets ordinære 
åpningstid slik som det er i Vindafjord, og at formannskapet derfor kan avgjøre søknaden. 

Politiet hadde ingen innvendinger mot søknaden og kommunedirektøren mener at dersom 
formannskapet ønsker å tillate skjenking innenfor kjøpesenterets ordinære åpningstid, må det settes 
krav slik som Vindafjord kommunestyre gjorde. Sitteplassene som oppfattes som felles med Haugli 
Bakeri og Dimples’s Oasen bør da være alkoholfritt område siden det er så godt innsyn der, og at 
skjenkeområdene blir i sitteområdene markert med grønt på vedlagte tegning. 
Skjenketidene i Karmøy for alkoholholdig drikk i gruppe 1 og 2 er fra kl. 12.00, så skjenking mellom kl. 
10.00 og kl. 12.00 kan uansett ikke innvilges. 

Aktuelle lover, forskrifter, avtaler m.m. 
Alkoholloven, alkoholforskriften, Karmøy kommunes alkoholpolitiske retningslinjer 

Vedlegg: 
Søknad om skjenkebevilling for Dolly Dimple's Oasen 
Søknad om skjenkebevilling - tilleggsopplysninger 
Dolly Dimple's Oasen - tegning 
Reviderte alkoholpolitiske retningslinjer 2023 - 2024, KST 12.12.2022 og 13.02.2023 
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Dato: 26.10.2023 

Arkivsak-ID.: 21/3705 

JournalpostID: 23/48586 

Saksbehandler: Per Velde 

Kommunedirektør/rådmann: Øystein Hagerup 

Saksnr. Utvalg Møtedato 
100/23 Formannskapet 06.11.2023 

Kommunestyret 

Videreføring av partnerskapet Skape 2024 -2027 

Kommunedirektørens forslag til vedtak: 

Karmøy kommunestyre vedtar: 
1. Karmøy kommune fornyer partnerskapsavtalen med Rogaland fylkeskommune og Skape, 

for en ny periode fra 2024 til 2027. Det settes en budsjettramme på 5,25 kroner pr. 
innbygger. Totalt ca. 230.000 kroner pr. år basert på dagens innbyggertall. 

2. Kostnaden dekkes av budsjettrammen for tjenesteområde «14. Næring». 
3. Kommunedirektøren gis fullmakt til formelt å inngå avtalen med Rogaland fylkeskommune, 

hvor endelig tjenestetilbud avtales. 

Saksutredning 
Sammendrag 
Kommunestyret bes ta stilling til fylkestingets invitasjon til alle kommunene i Rogaland om å 
videreføre samarbeidet med et felles tilbud til gründere, gjennom partnerskapet Skape. 

Vedtak om fornying/videreføring vil være for perioden 2024-2027. I 2022 deltok totalt 1.085 
gründere på 108 ulike kurs i regi av Skape. Av disse deltok 71 personer med gründerplaner fra 
Karmøy, samt 11 gründere mottok individuell rådgivning. Brukeranalysene viser at deltakerne på 
kursene og mottakerne av rådgivning generelt oppgir høy score på tilfredshet. 

Karmøy kommunes årlige betalinger for gründertjenestene fra Skape beregnes ut fra antall 
innbyggere, med en sats på 5,25 kroner pr. innbygger. I 2023 er kostnaden 225.241 kroner. I forslag 
til videreføring av partnerskapsavtalen med Rogaland fylkeskommune ligger de samme årlige 
økonomiske forutsetningene. Karmøy kommune har lang og god erfaring med samarbeidet med 
Skape i fylkeskommunen. 

Bakgrunn for saken 
Skape er et partnerskap hvor alle kommunene i Rogaland deltar for å gi et mest mulig likt etablerer- 
tilbud til gründere i hele fylket. 

Et enstemmig fylkesting vedtok den 13. juni 2023 en ny partnerskapsperiode i Skape for 2024-2027. 
Skape er organisert som et spleiselag mellom alle kommunene i fylket, statsforvalterens 
landbruksavdeling, fylkeskommunen samt Innovasjon Norge. Rogaland fylkeskommune har det 
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juridisk og administrative ansvaret for Skape, og er den største økonomiske bidragsyteren. 
Nåværende partnerskapsavtale, der alle kommunene i Rogaland er med, går ut 2023. 

Det er etablert en styringsgruppe som ivaretar kommunenes interesser i Skape. Deltakerne 
representerer hver sine geografiske områder. Haugaland Vekst har representert kommunene 
Haugesund, Tysvær, Karmøy, Sveio, Bokn og Utsira. Vindafjord, Sauda og Suldal er ivaretatt av 
Ryfylke IKS. Etne er per i dag ikke partner i Skape. 

Haugaland Vekst sin representant gikk ut av styringsgruppen i sommer. Næringssjefen i Karmøy 
kommune representerer nå kommunene Haugesund, Tysvær, Karmøy, Sveio, Bokn og Utsira i 
styringsgruppen. 

Over flere år er det arbeidet på Haugalandet med å etablere «en dør inn» til det offentlige 
virkemiddelapparatet. I dag er det Skape som ivaretar «førstelinjen» for det som kalles «basis- 
gründere». I dag er svært få antall gründere som henvender seg direkte til kommunene, noe som 
indikerer at ambisjonen om «en dør inn», langt på vei er oppnådd innenfor denne målgruppen. 

En annen viktig målgruppe, er såkalte «vekst-gründere» med forretningsidéer med høyt 
vekstpotensial. Disse blir i varetatt av inkubatoren, Validé Haugesundsregionen AS. 

Små- og mellomstore bedrifter er en tredje målgruppe, som gis et tilbud via næringshage- 
programmet, Rogaland Ressurssenter AS, som ligger innenfor Siva (et statsforetak etablert for å 
utvikle, eie og finansiere en nasjonal infrastruktur for innovasjon og næringsutvikling). 

Skape, inkubatoren, og næringshagen gir et godt og bredt lokalt og regionalt kompetansetilbud til 
gründere og «tidligfase-selskaper». Karmøy kommune komplementer disse tilbudene med et særskilt 
investeringsfond, Karmøy Næringsfond AS, med særskilt fokus på å bidra med 
egenkapitalfinansiering til «tidligfasevirksomheter» i Karmøy kommune. Investeringsfondet har ca. 
11 millioner kroner i forvaltningskapital, som administreres av Validé Haugesundregionen AS 
(inkubatoren). Andre offentlige kapitalkilder er virkemiddelapparatet med Innovasjon Norge, 
forskningsfondet, m.m., som samlet utgjør et bredt tilbud av tjenester og kapital, hvor ambisjonen er 
å skape flere nye arbeidsplasser, innovasjon og verdiskaping i kommunen, regionen og landet. 

Beskrivelse av Skape 
Tjenesteleveransene fra Skape er todelt. En grunnpakke som består av et bredt kurs og 
kompetansetilbud. Disse tilbys både via nett og ved fysisk oppmøte. Kursene avholdes i hele fylket, 
som også gir møteplasser for nyttig erfaringsdeling med andre gründere. Skapes websider gir 
oppdatert kunnskap om å etablere bedrifter i Rogaland. Her tilbys tilgang til kompetanse eller kurs, 
gratis maler for ulike forretningsdokumenter, kunnskap om alle offentlige virkemidler, informasjon 
om alle gode hjelpere som gründerhus med mer. 

Den andre delen består av en «førstelinjetjeneste» med mottak av den enkelte etablereren der det 
foretas vurdering av hva etablereren har behov for. Dette kan være kurs, rådgivning innenfor 
forskjellige tema, ol. I tillegg vurderes idéen, om det er en mulig inkubatorbedrift og om det er 
aktuelt at gründeren bør kobles opp mot Validé Haugesundregionen, eller mot næringshagen, 
Innovasjon Norge, VRI, m.m. 

Den individuelle rådgivningen er også en viktig del av tilbudet fra Skape. Individuell rådgivning gis til 
etablerere som har behov utover kurs eller andre kompetansetilbud. Rådgivningen er gratis i inntil 3 
timer. Individuell rådgivning gis til gründere som ønsker å starte egen bedrift, men er uten erfaring 
fra før eller ønsker å oppdatere seg innenfor temaene Skape tilbyr kurs i. Ofte er det forholdsvis 
enkle forretningsidéer, som f.eks. butikk, kafé, håndverkertjenester, verksted, o.l. 

«Individuell rådgivning» er en mer ressurskrevende tjeneste som også krever god kompetanse innen 
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forretningsutvikling og produkt-/tjeneste utvikling. Skape bidrar derfor til en viktig faglig avlastning 
for kommunene. 

Skape kan også tilby utvidet individuell rådgivning utover de 3 første gratistimene. Dette tilbudet er 
for de gründerne som har komplekse etableringer eller behov utover ordinær rådgivning. Tilbudet er 
på inntil 8 timer med egenandel på kr. 300 per time. 

I tillegg til dette avlaster også Skape kommunene med «næringsfaglige vurderinger» i samarbeid med 
NAV. 

Skape har etablert seg med kontor i fylkeskommunens lokaler i Haugesund sentrum. 
Mer informasjon om Skape finnes i vedlagte rapporter eller på deres nettsider www.skape.no 

Kommunedirektørens konklusjon 
De siste 15 årene er det arbeidet målrettet med å utvikle et godt gründertilbud i kommunene, og 
med god faglig kvalitet. 

Samarbeidet og synergiene mellom Skape, inkubatoren Validé og næringshagen oppfattes å være 
meget godt. Alle er verktøyer som er viktige mot ulike målgrupper i nyskapingsarbeidet, og bidrar til 
forutsigbarhet for etablererne. Skape er spesielt til stor hjelp og avlastning for kommunens 
næringssjef og kommunens servicetorg. 

Andelen etablerere varierer, og det samme gjør etterspørselen etter tjenestene som Skape tilbyr. I 
perioder når arbeidsledigheten er høy er pågangen stor. Da er det også flere private som ser på 
tjenester til gründere som en egen forretningsidé. Når arbeidsledigheten er lav, og det er færre 
nyetablerere, forsvinner mange av disse private aktørene. Det viser seg at tilbudene som Skape, 
Validé og næringshagene gir er de mest stabile og det mest forutsigbare gründer-tilbudet over tid. 
Når alle kommunene samler seg om Skape, gir det et forutsigbart, kvalitetsbasert og rimelig tilbud til 
kommunenes nyetablerere. Den årlige kostnaden på rundt 230.000 kroner vurderes å være en meget 
kostnadseffektiv tjenesteproduksjon som kommunen alene ikke ville vært i stand til å tilby med 
samme kvalitet. 

Kommunedirektøren i Karmøy, 26.10.2023 

Øystein Hagerup 
sign. 

Vedlegg: 
Invitasjon til videreføring av partnerskapet Skape 2024 - 2027 
Evaluering av Skape 
Politisk sak_ Videreføring av partnerskapet Skape 2024-2027 
Årsrapport Skape 2022 

http://www.skape.no/
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Dato: 25.05.2023 

Arkivsak-ID.: 23/5005 

JournalpostID: 23/24411 

Saksbehandler: Roy André Tørring 

Kommunedirektør/rådmann: Øystein Hagerup 

Saksnr. Utvalg Møtedato 
019/23 Eldrerådet 13.06.2023 
014/23 Karmøy ungdomsråd 16.06.2023 
022/23 Råd for mennesker med nedsatt funksjonsevne 13.06.2023 
019/23 Hovedutvalg helse og omsorg 14.06.2023 
027/23 Hovedutvalg oppvekst og kultur 14.06.2023 
073/23 Hovedutvalg teknisk og miljø 22.08.2023 
101/23 Formannskapet 06.11.2023 

Kommunestyret 

Temaplan for frivillighet 2023-2026 

Kommunedirektørens forslag til vedtak: 

Karmøy kommunestyre vedtar forslag til Temaplan For Frivillighet 2023-2026 

Vedtak som innstilling fra Råd for mennesker med nedsatt funksjonsevne- 13.06.2023- 022/23 
Karmøy kommunestyre vedtar forslag til Temaplan For Frivillighet 2023-2026 

Vedtak som innstilling fra Hovedutvalg helse og omsorg- 14.06.2023- 019/23 
Karmøy kommunestyre vedtar forslag til Temaplan For Frivillighet 2023-2026 

Vedtak som innstilling fra Hovedutvalg oppvekst og kultur- 14.06.2023- 027/23 
Karmøy kommunestyre vedtar forslag til Temaplan For Frivillighet 2023-2026 

Vedtak som innstilling fra Karmøy ungdomsråd- 16.06.2023- 014/23 

Karmøy kommunestyre vedtar forslag til Temaplan For Frivillighet 2023-2026 
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Vedtak som innstilling fra Hovedutvalg teknisk og miljø- 22.08.2023- 073/23 
Karmøy kommunestyre vedtar forslag til Temaplan For Frivillighet 2023-2026 

Eldrerådet 13.06.2023: 

Behandling: 
Frivillighetskoordinator orienterte om saken og svarte på spørsmål. 
Eldrerådet støtter enstemmig kommunedirektørens forslag til vedtak. 

ELD- 019/23 Vedtak: 
Karmøy kommunestyre vedtar forslag til Temaplan For Frivillighet 2023-2026 

Råd for mennesker med nedsatt funksjonsevne 13.06.2023: 

Behandling: 
Råd for mennesker med nedsatt funksjonsevne støtter enstemmig kommunedirektørens forslag til 
vedtak. 

RFM- 022/23 Vedtak: 
Karmøy kommunestyre vedtar forslag til Temaplan For Frivillighet 2023-2026 

Hovedutvalg helse og omsorg 14.06.2023: 

Behandling: 
Innstilling enstemmig vedtatt. 

HHO- 019/23 Vedtak: 
Karmøy kommunestyre vedtar forslag til Temaplan For Frivillighet 2023-2026 

Hovedutvalg oppvekst og kultur 14.06.2023: 

Behandling: 
Innstillingen enstemmig vedtatt. 

HOK- 027/23 Vedtak: 
Karmøy kommunestyre vedtar forslag til Temaplan For Frivillighet 2023-2026 

Karmøy ungdomsråd 16.06.2023: 

Behandling: 
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Innstilling enstemmig vedtatt. 

KUR- 014/23 Vedtak: 

Karmøy kommunestyre vedtar forslag til Temaplan For Frivillighet 2023-2026 

Hovedutvalg teknisk og miljø 22.08.2023: 

Behandling: 
Innstillingen enstemmig vedtatt. 

HTM- 073/23 Vedtak: 
Karmøy kommunestyre vedtar forslag til Temaplan For Frivillighet 2023-2026 

Saksutredning 

Sammendrag 

Frivillig sektor i Karmøy er stor og mangfoldig, og består av et bredt spekter av organisasjoner, 
ressurser, kompetanser og interesser. Sektoren er ansvarlig for driften av et stort flertall av 
fritidstilbud i kommunen, samtidig som lag og organisasjoner supplerer det offentlige 
tjenestetilbudet gjennom bl.a. omsorgstjenester, kompetanseheving, samt vedlikehold og etablering 
av nye friluftsanlegg. I historisk perspektiv har frivillig sektor stått for mye av utviklingen og 
innovasjonen i samfunnet, med tiltak og tilbud både innenfor fysisk og psykisk helse. Videre har den 
senere tid vist at frivilligheten evner å bidra med å løse store samfunnsmessige utfordringer, både 
under koronapandemien og under den økte flyktningestrømmen fra Ukraina. 

I Regional kulturplan for frivillighet 2015-2025 står det: «Frivilligheten lever av lyst og dør av tvang». 
Frivillige organisasjoner står i dag foran store utfordringer ved å tilpasse seg det moderne samfunnet 
der innbyggernes tid og økonomi er blitt viktigere enn før. Kommunene spiller en viktig rolle som 
støttespiller, samarbeidspartner og koordinator for frivilligheten i kommune-Norge. Dette slås også 
fast i Frivillighetserklæringen fra 2015. Ytterligere avklaring er å finne i Kommuneplanens 
samfunnsdel 2021-2030, der behovet for økt samhandling med frivilligheten, eller sivilsamfunnet, 
understrekes. Karmøy kommune ønsker med revisjon av denne planen å ta sin rolle som koordinator, 
støttespiller og samarbeidspartner et steg videre, og i enda større grad tilrettelegge for samskaping 
med frivilligheten, og bidra til å sikre at frivilligheten i Karmøy kan vokse og videreutvikle seg i takt 
med samfunnsutviklingen. 

Bakgrunn for saken 

Denne planen er en videreføring og utvikling av arbeidet med å forsterke og systematisere 
samhandlingen mellom kommunen og frivillige organisasjoner. Videre er hensikten å gi 
anerkjennelse og legitimitet for innsatsen som frivilligheten i kommunen gjør, gjennom å skape felles 
forståelse rundt dagens status og legge til rette for forenklede rammer og retningslinjer for 
samarbeidet. 

Planen for frivillighetspolitikk skal støtte opp om mangfoldet og omfanget av aktiviteter som 
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frivilligheten representerer innenfor de fleste samfunnssektorer, og tar sikte på å legge til rette for 
en mer bærekraftig frivillig sektor og gode forutsigbare vilkår for frivilligheten. 

I Kommuneplanens samfunnsdel 2021-2030, er det vedtatt at FNs bærekraftsmål skal være 
retningsgivende for samfunnsutviklingen i Karmøy. Her er mål nr. 17 – Samarbeid for å nå målene 
helt essensielt, og legger grunnlaget for at Karmøy kommune samskaper for å sikre en bærekraftig og 
inkluderende kommune. Dette, sammen med øvrige plandokumenter, undersøkelser og kartlegging 
danner grunnlaget for videre arbeid i denne planen. 

Et grunnleggende prinsipp i kommunens frivillighetsarbeid er at det skal være enkelt å være frivillig i 
Karmøy. Gjennom dette prinsippet skal en bidra til en mer bærekraftig samfunnsutvikling, der fokus 
på samskaping vil stå sterkt. 

Planens oppbygging 

Planen er delt opp tematisk, der de ulike temaenes hensikt er å skape forståelse, gi bedre 
kunnskap om frivilligheten i Karmøy, utdype kommunens rolle og forhold til frivilligheten, 
samt si noe om samfunnsutviklingen i Karmøy. Basert på dagens status og utfordringsbilde 
er det utarbeidet en handlingsdel der en legger frem tiltak som skal skape bedre systematikk 
i kommunens arbeid med frivilligheten og tilrettelegge for økt samarbeid. Dette er en direkte 
oppfølging av de tiltak som var spesifisert i forrige periodes temaplan, og de erfaringer som 
er gjort siden sist. 

Som en del av forberedelsene til denne planen ble det igangsatt interne og eksterne 
prosesser, både i kommuneorganisasjonen og med frivilligheten i kommunen. Bakgrunnen 
for dette arbeidet var et ønske om å øke kunnskapsgrunnlaget knyttet til behov, utfordringer 
og muligheter: 

· Kartlegging av frivillige lag og foreninger i Karmøy 

I juni 2021 ble det gjennomført en kartlegging av frivillige lag og organisasjoner i 
Karmøy kommune. Kartleggingen ble gjennomført av Frivillighet Norge (Rambøll) på 
vegne av Karmøy kommune. Undersøkelse ble sendt ut til alle registrerte epost- 
adresser blant frivillige lag og foreninger i kommunen, og med svar fra til sammen 180 
respondenter, tilsvarende en svarprosent på 35,5 %. 

· Åpent møte med frivillige lag og foreninger 

På den årlige «Frivillighetskonferansen» blir det tatt i mot innspill til hvordan 
samarbeidet mellom frivilligheten og kommunen kan styrkes. Gjennom kafèdialog får 
representanter fra lag og organisasjoner lufte tanker og idéer knyttet til tiltak for å 
spille videre på det gode samarbeidet med kommunen. Grunnet pandemi og 
smittevern har dette vært vanskelig å få gjennomført siste 2 år, men det har uansett 
vært et vedvarende sterkt fokus på å involvere frivilligheten i relevante prosesser, 
samarbeidsforum og felles prosjekter. 

· Interne prosesser 

Alle kommunale etater på tvers av hele organisasjon er viktige når det gjelder samspill 
og samarbeid med frivillige organisasjoner. Som en del av forberedelsene til denne 
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planen ble temaet frivillighet diskutert på ledelsesnivå i etatene. Deretter ble temaet 
tatt opp i dialog med representanter og rådgivere fra de ulike etater og avdelinger. 

Frivilligheten i Karmøy 

I dag er det registrert omkring 430 foreninger i Karmøy i frivillighetsregisteret. I tillegg er en 
rekke organisasjoner av ulike grunner ikke er registrerte der, men er kjent gjennom andre 
kanaler. Totalt ble invitasjon til deltakelse i karlegging utsendt til 520 organisasjoner, og en 
svarprosent på ca. 36 %. Relativt sett en noe lav svarprosent, men gir likevel et riktig bilde i 
følge Rambøll/Frivillighet Norge. 

Frivillige lag og foreninger i Karmøy har en stor bredde av aktiviteter, interesser og 
satsingsområder: 

· ca. 52 % av frivillige lag og foreninger på Karmøy definerer seg som kultur-, 
rekreasjon- og/eller idrettsorganisasjoner. 

· ca. 16 % som tro- og livssynsorganisasjoner. 
· ca. 14 % som lokalmiljø- og bostedsforeninger. 
· ca. 10 % som politiske-, interesse- og andre organisasjoner. 
· ca. 9 % som annet f.eks. helse og sosiale organisasjoner. 

De aller fleste foreningene ønsker seg mer samarbeid enn det de har i dag – både med 
kommunen, næringsliv og med andre foreninger. Av foreningene som svarte på 
kartleggingen, var det 61 % som har samarbeid med kommunen. Over 2/3 betegner dette 
samarbeidet som vellykket eller veldig vellykket, og ønsker mer av det. 

99 % av de som har samarbeid, og 92 % av de som ikke har sier at de i større grad ønsker 
kommunen som samarbeidspartner. Tallene for ønsket økt samarbeid mellom 
organisasjoner og med næringsliv, er tilsvarende noe lavere, men indikerer uansett at flere 
ser at samarbeid er veien å gå for utvikling av organisasjoner og aktiviteter. 

Forslag til handlingsdel 

Kommunen spiller en viktig rolle i arbeidet med å få til et vellykket samarbeid med frivillige 
organisasjoner. Det må derfor sørges for at man i dette arbeidet legger gode og trygge 
rammer, tydelig avklarer aktørenes roller og utarbeider retningslinjer for et godt samarbeid 
der forutsigbarhet og gjensidig respekt er fremhevet. 

Ved at en forenkler, samordner og systematiserer arbeidet rettet mot frivillige 
organisasjoner, kan kommunen tilrettelegge for mer robuste frivillige organisasjoner, noe 
som også kan føre til økt frivillig innsats. Basert på dagens status i Karmøy kommune, 
kommunens visjon og fokus på et bedre samarbeid/samhandling med frivillig sektor er det 
utformet fire overordnede mål: 

1. Forenkle kommunikasjonen mellom frivilligheten og kommunen 
2. Samordne og systematisere arbeidet rettet mot frivillige organisasjoner 
3. Skape forutsigbarhet for kommune og frivillige organisasjoner 
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4. Legge til rette for økt frivillighet i kommunen 

Under hvert mål er det foreslått konkrete tiltak der en forsøker å forenkle, samordne og 
systematisere arbeidet rettet mot frivillige organisasjoner. Som eksempel kan det trekkes 
fram at det undersøkes mulighet for opprettelse av Frivillighetsråd: 

· Frivillighetsråd 

1. Bidra til å koordinere samarbeidet mellom kommune og organisasjoner. 
2. Bidra til å øke kunnskapen om frivillighet og organisasjoner i kommunen. 
3. Sikre at organisasjoner høres og tas med i kommunale planer og 

beslutninger. 
4. Stimulere til utvikling av nye frivillige tiltak og aktiviteter i kommunen. 
5. Bidra til å utarbeide enkelt mandat for rådets arbeid. 

Et frivillighetsråd kan være en løsning for å styrke samarbeidet mellom Karmøy 
kommune og frivilligheten. Dette kan være en form for samarbeidsorgan som kan 
opprettes på kommunalt nivå, og som består av representanter fra frivillige 
organisasjoner og kommunen. Formålet med Frivillighetsråd er å legge til rette for et 
samarbeid mellom frivillige organisasjoner og kommunen, og å sikre at frivillighetens 
perspektiver og interesser blir ivaretatt i kommunale beslutninger. Et Frivillighetsråd 
kan ha følgende oppgaver: 

· Bidra til å koordinere samarbeidet mellom kommune og organisasjoner. 
· Bidra til å øke kunnskapen om frivillighet og organisasjoner i kommunen. 
· Sikre at organisasjoner høres og tas med i kommunale planer og beslutninger. 
· Stimulere til utvikling av nye frivillige tiltak og aktiviteter i kommunen. 
· Bidra til å utarbeide enkelt mandat for rådets arbeid. 

For fullstendig oversikt over mål og tiltak henvises det til temaplanen. 

Kommunedirektørens konklusjon 

Karmøy har en aktiv og bred frivillig sektor som står bak en stor andel av fritidstilbudene for 
innbyggerne i kommunen. Organisasjonene bidrar til økt inkludering og forebygging av ensomhet, og 
forskning viser at de som er aktive i organisasjonslivet gjennomgående har bedre helse og uttrykker 
større tilfredshet med livet. 

Kommunen ønsker å ta sin rolle som koordinator, støttespiller og samarbeidspartner på alvor og 
legge til rette for at frivilligheten i Karmøy kan vokse og videreutvikle seg. Med denne planen søker 
kommunen å bidra til en videreutvikling av samhandlingen med frivillig sektor, for å sammen møte 
morgendagens utfordringer. 

Basert på et ønske om økt samhandling mellom Karmøy kommune og frivilligheten, og for å sammen 
skape et bærekraftig samfunn, anbefaler Kommunedirektøren kommunestyret å godkjenne 
foreliggende forslag til Temaplan For Frivillighet 2023-2026. 

Vedlegg: 
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Temaplan for Frivillighet 2023-2026 
Kartlegging av frivillige organisasjoner i Karmøy kommune 2021 
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Høringssvar fra Karmøy kommune - melding om landstrøm til Balder- og Granefelta 

Kommunedirektørens forslag til vedtak: 
Karmøy kommune ønsker å legge til rette for kraftledning fra land til oljefeltene Balder og Grane, 
som vil bidra til nasjonale mål om redusert utslipp av klimagasser på norsk sokkel. 

Karmøy kommune forutsetter at det legges til grunn en grundig utredning av alternative traseer for 
kabelføringen og en samlet vurdering av samfunnsnytten, før konsesjonsbehandling og endelig 
konklusjon. For Karmøy og Haugalandet er det viktig at samfunnets fremtidige behov for 
energiforsyning, planer for kraftproduksjon og planer for etablering av kraftkrevende industri ses i 
sammenheng, og at verdiskaping og vekst i arbeidsplasser vektes mot minst mulig slitasje på areal, 
natur og miljø. Mest mulig samordning av teknisk infrastruktur både på land og i sjø er viktig, for å 
redusere inngrep og unngå unødvendig båndlegging av arealer. 

Saksutredning 
Sammendrag 
Karmøy formannskap har til behandling melding om landstrøm til Balder og Granefelta i sørlige 
Nordsjø. Det utredes 3 ulike trasealternativer, der Karmøy kommune blir mest berørt av alternativ 2 
og 3 over land. Alternativ 1 er sjøkabel fra Gismarvik og rundt Karmøya og videre vestover mot 
oljefeltene. 

Karmøy kommune vurderer meldingen og utredningsbehov i forhold til mulige virkninger for 
naturmangfold, landskap, friluftsliv, kulturminner og kulturlandskap, fiskeri, havbruk og skipsfart, 
elektromagnetiske felt, landbruk, luftfart, kommunikasjonssystemer og annen infrastruktur, andre 
naturressurser og naturfare, og beredskap. Næringslivets interesser og øvrige samfunnsinteresser er 
også relevant. 

Karmøy kommune har ønsket en politisk behandling av meldingen, med bakgrunn i andre pågående 
prosesser på Haugalandet som gjelder kraftforsyning og næringsutvikling. 

Bakgrunn for saken 
NVE har sendt ut melding om landstrøm til Balder og Granefelta i sørlige Nordsjø datert 04.09.2023. 
Søker er Vår energi ASA. Anleggene for landstrøm vil kunne påvirke kommunene Tysvær, Karmøy, 
Bokn og Utsira i Rogaland. 

Orienteringsmøte med Karmøy kommune ble avholdt 22.09. Høringsfrist er satt til 20.10.2023. 



Side 25av 33 

Karmøy kommune har ved brev datert 25.09 bedt om utsatt høringsfrist da det er ønskelig å 
behandle saken i Formannskapet som har sitt første møte 06.11.2023. NVE ber i sitt svar datert 
05.10. om at kommunen sender foreløpig administrativt høringssvar innen gitt frist, og ettersender 
politisk vedtak i Formannskapet. 

Saks- og faktaopplysninger 
NVE ønsker innspill til hvilke utredninger som bør gjennomføres før konsesjonssøknad om bygging og 
drift av anlegget etter energiloven og havenergiloven blir utarbeidet. Etter høringen vil NVE fastsette 
et utredningsprogram, som skal dekke nødvendig utredning av konsekvenser for hele 
kraftforbindelsen fra land og ut til petroleumsfeltene. Planlagt fremdrift er at rettskraftig konsesjon 
kan foreligge i løpet av 2025. Investeringsbeslutning kan bli tatt i 2026. Anlegget vil da kunne settes i 
drift i 2029. 

Høringen gjelder utredningsprogram for tre alternative traseer for landstrøm: 

Alt 1. fra transformatorstasjon på Gismarvik, via jordkabel til Breivika, og sjøkabel ut til 
petroleumsfelta. Anlegg på land vil ligge i Tysvær kommune, og anlegg i sjø vil ligge i Tysvær, 
Karmøy, Bokn og Utsira kommuner. 
Alt 2. fra Håvik på Karmøy via jordkabel til transformatorstasjon ved Sjovika (alternativ 
2a) eller Kalstø (alternativ 2b), og sjøkabel ut til petroleumsfelta. Anlegga på land vil ligge i 
Karmøy kommune, og anlegga i sjø vil ligge i Karmøy og Utsira kommuner. 
Alt. 3. fra Håvik på Karmøy via jordkabel til vestsida av Karmøy, sjøkabel ut til Utsira, 
transformatorstasjon på Utsira, og jord- og sjøkabel ut til petroleumsfelta. 

Anlegg både på land og i sjø vil ligge i Karmøy og Utsira kommuner. 

Tilkoblingssted til nettet på land er ny transformatorstasjon med kompenseringsanlegg i Haugaland 
næringspark. Alternativ 1. er ifølge meldingen primær utbyggingsløsning, der evt. Karmøy kommune 
sine sjøarealer vil bli berørt. De to andre alternativene innebærer en samkjøring med planlagt 
utbygging av vindkraft på Utsira Nord, der Vår Energi og aktuelle aktører kobler seg til en felles 
stasjon enten på vestsida av Karmøy eller på Utsira. Disse alternativene er kun aktuelle dersom 
vindkraftutbyggingen på Utsira Nord er tilstrekkelig samkjørt i tid med kraftbehovet på Balder og 
Grane. Statnett har fått i oppdrag av OED å vurdere en samordnet nettløsning for vind-kraftverkene 
på Utsira Nord. Dersom Statnett i løpet av høsten 2023 konkluderer med at en samordnet løsning er 
rasjonelt, så kan de overta alternativ 2 og/eller 3 fra Vår Energi og gå videre med utarbeidelse av 
konsesjonssøknad og konsekvensutredning for det valgte alternativet. 

I alternativ 2 og 3 over Karmøy ses det kun på jordkabel. Det kommer frem av meldingen at det vil 
være behov for kjørbar veg og annen nødvendig infrastruktur parallelt med kabeltrase på land for 
fremtidig vedlikehold. Den vil kunne brukes som turveg, på samme måte som gassrørtraseen over 
Karmøy. Det vil være behov for en byggegrense på 8-10 m langs kabeltraseen. Permanent veg til 
trafoanlegg inngår i konsesjonssøknad. Det vil være behov for et areal på 15 -25 da til selve 
trafoanlegget avhengig av løsning. I tillegg vil det være behov for riggområde og evt. massedeponi. 
De to alternativene vil berøre i overkant av 30 eiendommer. 

Vurdering 
Kraftledning fra land til oljefeltene Balder og Grane vil bidra til nasjonale mål om redusert utslipp av 
klimagasser på norsk sokkel som følge av offshore kraftproduksjon. 

Det samlede kraftbehovet i regionen er en utfordring særlig for de tyngre industrivirksomhetene som 
er etablert, men vil også påvirke mulige fremtidige næringsetableringer i Haugalandsregionen. 
Forsterking av kraftnettet generelt er derfor avgjørende for regionen. Haugaland Næringspark AS på 
Gismarvik i Tysvær kommune, er Norges største ferdigregulerte næringsområde tilrettelagt for nye 
store kraft- og arealkrevende industribedrifter. Haugaland Næringspark AS er eid av fem kommuner: 
Karmøy, Haugesund, Tysvær, Vindafjord og Bokn kommune. Her har tilgangen til elektrisk energi 
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allerede vist seg å være en avgrensende faktor for nye etableringer. Nå er ny stor overføringslinje 
vedtatt, men som region har vi likevel behov for å være trygge på at det ikke er mangel på energi 
som stopper eventuelle framtidige planer. 

Karmøy kommune har følgende konkrete innspill til utredningstema: 

For næringslivet i Haugalandsregionen er det viktig at utredningsprogrammet vurderer hvilken 
virkning uttaket av elektrisk energi vil ha i regionen, knyttet opp til eksisterende bedrifters planer, 
samt fremtidige potensielle bedrifter for eksempel i Haugaland næringspark. Vurdering av behov og 
systemløsning i punkt 7.1. bør i tillegg til de to punktene i meldingen inneholde en beskrivelse og 
vurdering av virkningen uttaket av energi vil ha i regionen, knyttet opp til eksisterende bedrifters 
planer, samt eventuelle nye kraftkrevende etableringer. 

For Karmøy kommune er det viktig med mest mulig samordning av teknisk infrastruktur både på land 
og i sjø, for å redusere inngrep og unngå unødvendig båndlegging av arealer. På land er det mange 
arealinteresser, og Karmøy kommune ønsker å unngå inngrep og restriksjoner over større områder. 
Karmøy kommune er opptatt av å samle flest mulig sjøkabler og rørføringer i samme trasser for å 
begrense ulempene for fiskeri-interessene. I Karmøy kommune er det ca. 160 arbeidsplasser i fiskeri. 
Dette er viktige arbeidsplasser med gjennomsnittlig høy verdiskaping. Konsekvenser for flere traseer 
kontra samordning med annen teknisk infrastruktur bør være et utredningstema under punkt 7.5. 
Alternativ plassering av transformatoranlegg bør også vurderes. 

Karmøy kommune har i 2022 gjennomført en kartlegging av viktige landbruks- natur – friluft og 
kulturlandskap, som vil være et supplement til annet tilgjengelig kunnskapsgrunnlag for å utrede 
virkninger for miljø og samfunn. 
https://kommunekart.com/klient/karm%C3%B8y/arealkartlegging?urlid=9ed2a1df-5d93-4cc7-9852- 
d2a09e059e1d. 

Trafikale utfordringer og beredskap i anleggsfasen må utredes. Anleggsfase må vurderes ift hensynet 
til hekkeperioden. For berørte landbruksareal er det viktig at alt areal blir tilbakeført til minst like 
god tilstand som det var i utgangspunktet, og at tidspunkt for graving gjøres utenom vekstsesongen 
dersom dette er mulig. 

Alternativ 1 - sjøkabel 
Alternativ 1 kobles til Statnetts nye transformatorstasjon med kompenseringsanlegg innenfor 
Haugaland næringspark. Trase i sjø følger bileden i Førresfjorden sørover og vil krysse 
gassrørledningene Åsgard og Statpipe Sleipner og fv553 T- forbindelsen (vegtunnel) under 
Førresfjorden. Traseen vil vil følge hovedleden igjennom Karmsundet og berøre ferdselsområde og 
muligens trålfelt i sjø. Sjøkabelen vil også berøre viktige gyteområder. Sjøområdet utenfor 
Skudeneshavn er viktig for kystfiskerne i kommunen, og er et sjøområde som allerede er utbygd med 
mange kabler og krysninger. Også den havgående fiskeflåten opplever krevende forhold i selve 
Nordsjøen med et voksende kabel- og rørnett. 

Sjøområdene rundt Selen er vist som viktig båtutfartsområde og naturområde i kommuneplanens 
arealdel, og må utredes nærmere. Dersom båndleggingssone i sjø sør for Skudenes berøres må dette 
evt. utredes. 

Alternativ 1 bør oppsummert utredes ift temaene naturmangfold, friluftsliv og fiskeri, havbruk og 
skipsfart. 

Alternativ 2 – jordkabel over Karmøy 
Alternativ 2 kobles til Statnetts planlagte transformatorstasjon på Håvik, og innebærer ny 
trafostasjon med kompenseringsanlegg på vestsiden av Karmøy. Det legges ny 420 kV jordkabel over 
Karmøy. To ulike traseer utredes, 2a med trafostasjon ved Sjovika på Ytraland, og 2b med 

https://kommunekart.com/klient/karm%C3%B8y/arealkartlegging?urlid=9ed2a1df-5d93-4cc7-9852-d2a09e059e1d
https://kommunekart.com/klient/karm%C3%B8y/arealkartlegging?urlid=9ed2a1df-5d93-4cc7-9852-d2a09e059e1d
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trafostasjon ved Kalstø. 

Kommunedirektøren synes det er positivt at luftledning ikke er en del av utredningsprogrammet, da 
det ville hatt negativ virkning for landskap og friluftsliv, og andre interesser. Trasene er foreslått i 
områder med lite boligbebyggelse, men nærføring og mulige konsekvenser ved elektromagnetiske 
felt for enkelte eksisterende boliger på Vorrå, Ytraland, Håvik og Kalstø, må undersøkes nærmere og 
evt. utredes. Begge traseene går gjennom næringsområde og områdekonsesjon til Hydro Aluminium 
på Håvik, og krysser gassrørledningene Åsgard og Statpipe Sleipner og tunneltrase for Fv553 T- 
forbindelsen. Videre vestover berører alternativ 2a i hovedsak LNF- områder frem til Sjovika. 
Alternativ 2b går i hovedsak innenfor areal avsatt til gassrørledning med sikringssone. 

Trasene som skal utredes berører ikke områder som er vernet etter Naturmangfoldloven. Ledninger 
på land vil kunne berøre aktive hubrolokaliteter, samt havørn. Dette bør utredes spesielt, og 
hensyntas både i anleggsfase og plassering. Konsekvenser av inngrep i myr bør utredes, også ift 
karbonbinding. Fordeler og ulemper for friluftslivet bør vektes. 

Alternativ 2a Håvik - Sjovika 
Traseen fra Håvik følger Hydrovegen og fv547 sørover og krysser fv547 ved Vorråvågen. Traseen går 
gjennom kartlagt kulturlandskapsområde Vorråvågen og Helgaberg (se kommunal lnfk- kartlegging). 
Kulturlandskapselementer i området er lyngmark og diverse Sefrak-registrerte bygninger, 
potetkjellere, steingarder og ruiner. Av registrerte automatisk fredete kulturminner er det 
gravhauger, rundrøyser, innhegninger, åkerterrasser, åker, gardfar og rydningsrøyser i området. 
Traseen går også gjennom aktivt jordbruksområde mellom Vorrå i sør og Flyplassvegen, med 
landbrukseiendommer i aktiv drift både på inn- og utmark. Det er av hensyn til kulturlandskap og 
jordbruk en fordel av traseen i mest mulig grad går langs vegtraseer. Der traseen går parallelt med Fv 
547 bør hensynet til fremtidig utvidelse av fylkesvegen vurderes. Rogaland fylkeskommune har 
utarbeidet en strekningsanalyse, der både utvidelse til 4 felt og sykkelveg med fortau kan være 
aktuelle tiltak. Etablering av jordkabel må ikke skape utfordringer for planlagte samferdselstiltak. 

Videre vestover følger traseen tursti mot Rossavatnet, og går gjennom kartlagt naturområde, 
friluftsområde og skogområde. Naturområdet er del av Avaldsnes kystlyngheiområder som er et stort 
og delvis sammenhengende naturområde av kystlynghei og leveområde for en rekke arter, som 
fuglearter, hjort og rådyr. I tillegg er det registrert rødlista plantearter som purpurlyng og solblom. 
Friluftsområdet Avaldsnesmarka er et større område som strekker seg mellom fv547 og Ytraland/ 
Kalstø. Området har mange stier og tråkk, vann, myrområder og fjelltopper. Større deler av området 
er også skogkledt. De ulike interessene i området må utredes nærmere. 

Traseen dreier nordvestover og berører Borgardalen renovasjonsområde i sør, før den følger 
vegtraseen Borgardalen frem til fv 4826. Trassen går langs fylkesvegen et kort stykke før den krysser 
vegen og går videre vestover gjennom naturområde og landbruksområde mot Sjovika. Området har 
betydelige kulturlandskapsverdier med flott beitelandskap, steingarder og et gammelt vegfar som går 
gjennom dalen. Området er lite preget/har ingen moderne inngrep, og fremstår som et 
kulturlandskap som er godt tatt vare på. Området benyttes i dag til sauebeite. 

Stasjon ved Sjovika med tilhørende adkomstveg vil sannsynligvis medføre store terrenginngrep og ha 
betydelig negativ påvirkning på lokalt kulturlandskap og til dels landbruksdrift i området. Det er 
særlig trase for adkomstveg til anlegget som er konfliktfullt i forhold til kulturlandskap og 
landbruksinteresser. Alternativ trase for adkomstveg gjennom dette kulturlandskapet kan være 
nyttig å undersøke. Det er ikke er registrert automatisk fredete kulturminner i området fra 
Sundsvegen og ut til Sjovika, men potensiale for funn av automatisk fredete kulturminner bør 
undersøkes nærmere. Naturinteresser i området må utredes nærmere. Kartlegging av naturtyper og 
fuglearter og krav til å unngå anleggsvirksomhet i hekkeperioden kan være aktuelt. 

Alternativ 2a bør oppsummert utredes ift temaene naturmangfold (naturtyper, vegetasjon, fugl og 
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andre dyrearter), landskap, kulturminner og kulturmiljø, friluftsliv, landbruk og andre naturressurser 
og naturfare og beredskap. Alternativ trase for adkomstveg bør også vurderes og evt. utredes. 

Alternativ 2b Håvik - Kalstø 
Traseen fra Håvik går på sørsiden av tunneltrase for T- forbindelsen, krysser fv547 og 
kollektivterminalen på Håvik, og går videre vestover nord for Håvik skole og boligbebyggelse. Den 
følger i hovedsak eksisterende høyspenttrase mellom Håvik og Meland. Området mellom Håvik 
stasjon og fv547 er kartlagt som viktig naturområde og landbruksområde. Disse interessene må 
utredes nærmere, særlig ift konsekvenser av anleggsdrift i hekkeperioden. Naturområdet Håvik - 
Myrvang – Kolstøvågen er et viktig område for fugl. Det grunne, lune sjøområdet i kombinasjon med 
eng- og beitemark helt ned til fjæra, tiltrekker seg både lokale hekkefugler og fremmede, 
næringssøkende gjester på trekk og overvintring. I tillegg finnes det mye næringsrik myr og beite i 
sør, noe som også lokker til seg både fugler og dyr. Landbruksområdet Vorrå – Våge er et aktivt 
jordbruksområde, med god mosaikk av ulike typer jordbruksareal. Området består av 
landbrukseiendommer med aktiv drift både på inn- og utmark. 

Fra gassanlegget på Snurrevarden ligger trase 2b i samme trase som gassrørledningen frem til 
avkjørselen til gassanlegget på Kalstø. Gasstraseen er sikret som område for tjenesteyting – 
gassrørledning med sikringssone i kommuneplanen. Gassco vil ha behov for å sikre at 
gassrørledningen og vedlikeholdssystemer av denne ikke påvirkes av en evt. kraftkabel. Mulige 
konsekvenser ved elektromagnetiske felt, tekniske utfordringer, risiko og sårbarhet og behov for 
avstand og isolering mot gassrørledningen må utredes. Det er etablert turveg over gassrørledningen, 
som også benyttes til vedlikehold. Traseen krysser fv 4824 ved Varden. Traseen går også gjennom 
flyplassens restriksjonsområde, evt. potensielle konflikter bør undersøkes. 

Gasstraseen går gjennom kartlagt jordbruksområde, friluftsområde, naturområde og skog. Dersom 
nødvendig avstand til gassrørledningen gjør at kabeltraseen må legges utenfor område avsatt til 
område for tjenesteyting – gassrørledning, må konsekvenser for disse interessene utredes nærmere. 

Trassen går videre langs fv4824 Kalstøvegen til landfall ved Kalstø, 4-500 m nord for gassanlegget. 
Området er kartlagt som viktig jordbruksområde og naturområde. Disse interessene må utredes 
nærmere. Jordbruksområde Sund – Kalstø er et aktivt jordbruksområde med mye innmarksbeite. 
Naturområdet er del av Avaldsnes kystlyngheiområder som er et stort og delvis sammenhengende 
naturområde av kystlynghei og leveområde for en rekke arter. Den siste delen av trasèen fra 
Kalstøvegen og mot vest kan også berøre kulturlandskap, og plassering bør gjennomføres skånsomt 
ift terreng og evt. kulturmiljøverdier. 

Alternativ 2b bør oppsummert utredes ift temaene naturmangfold (naturtyper, vegetasjon, fugl og 
andre dyrearter), friluftsliv, kulturminner og kulturmiljø, elektromagnetiske felt, landbruk, luftfart, 
kommunikasjonssystemer og annen infrastruktur, og andre naturressurser og naturfare og 
beredskap. 

Alternativ 3 
Alternativ 3 berører Karmøy kommune tilsvarende som alternativ 2. 

Kommunedirektørens konklusjon 
Kraftledning fra land til oljefeltene Balder og Grane vil bidra til nasjonale mål om redusert utslipp av 
klimagasser på norsk sokkel som følge av offshore kraftproduksjon. Alternativ 2 og 3 vil, dersom de 
blir valgt, samordnes med Utsira Nord, og inngå som del av det overordnede kraftnettet i regionen. 

Det forutsettes at det legges til grunn en grundig utredning av alternative traseer for kabelføringen 
og en samlet vurdering av samfunnsnytten før konsesjonsbehandling og endelig konklusjon. 

Aktuelle lover, forskrifter, avtaler m.m. 
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